
 

Strana 1 

Číčenický hlasatelČíčenický hlasatelČíčenický hlasatel   

Prosinec 2013 Ročník 6., číslo  4. 

Obecní úřad informuje, pomáhá, radí a připravuje 

Zprávy z radnice: 

 Starostka obce se zúčastnila pracovní porady starostů 

správního obvodu města Vodňany jako obce 

s rozšířenou působností. Programem porady bylo 

seznámení starostů s možností využití technologického 

centra (nové hardwarové a softwarové vybavení MěÚ 

Vodňany).  Vyhodnocení červnových povodní, kde byl 

kladen důraz na opětovné vyvolávání jednání se Školním 

rybářstvím Protivín, Rybářstvím Hluboká nad Vltavou a 

Povodím Vltavy. Dále informace k zajištění říjnových 

voleb do Poslanecké sněmovny parlamentu ČR. 

 Starostka se zúčastnila setkání starostů s ředitelem JE 

Temelín Ing. Milošem Štěpanovským na Jaderné 

elektrárně Temelín. Ředitel nás seznámil s průběhem 

odstávek, zvýšením výkonu, a opatřením stress-testů. 

 Ve Strakonicích se konala VH SMOOS (Svazek měst a 

obcí okresu Strakonice). Byli jsme informování, že pro 

letošní rok objednané lavičky a odpadkové koše 

neobdržíme. Dotace byla menší než byla požadována. 

Naše objednávka bude vyřízena v příštím roce. 

 Od 1. listopadu máme nového nájemce v Obecní 

hospodě. Je jím p. Stanislav Chytil. 

 Ve středu 6. 11. 2013 nás navštívila delegace starostů 

z Moldávie. Návštěva byla součástí projektu Transfer 

of the Czech Experience in the field of Inter-Municipal 

Cooperation, který je financován z Rozvojového 

programu OSN (UNDP). Součástí návštěvy byla  úvodní 

prezentace o vzniku, struktuře, činnosti/projektech, 

financování apod. našeho DSO (dobrovolného svazku 

obcí) a následná diskuse.   

 Starostka obec se zúčastnila valné hromady Místní 

akční skupiny Vodňanská ryba. 

Číčenický hlasatel 

Foto Ing. Trs 

Strpí  Strpí  --  oprava komunikaceoprava komunikace  
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Zprávy ... 
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 Společnost JIKORD, s.r.o. koordinátor veřejné dopravy 

Jihočeského kraje nám sdělila, že na základě výsledku 

porady vedení Jihočeského kraje dne 29. 10. 2013 bylo 

rozhodnuto o změně dopravního konceptu na trati  Číčenice 

–Týn nad Vltavou. Od platnosti nového jízdního řádu 

2013/2014 tj. 15. 12. 2013  bude rozšířena autobusová 

linka č. 320850 Týn nad Vltavou – Dříteň – Číčenice – 

Vodňany, která plnohodnotně nahradí rozložení vlakových 

spojů na trati č. 192.  

 Starostka obce se zúčastnila vzdělávacího programu řízení 

záchranných prací při povodních a z hlediska 

vodohospodářských zařízení. 

 Dne 22. 11. 2013 byla provedena kontrola dílčího 

přezkoumání hospodaření obce za rok 2013.  

 Ve Strakonicích se konalo pracovní jednání na Územním 

odboru HZS. Hlavním bodem programu bylo vznést dotazy, 

případně uplatnit připomínky k činnosti povodňových orgánů 

či orgánů krizového řízení při povodních nebo k legislativou 

nastavenému systému řízení ochrany před povodněmi. Naše 

připomínky a náměty byly předány na ministerstvo životního 

prostředí. 

 V prosinci se konalo školení programu MISYS. Programem 

školení byly informace o aktuálním stavu geografického 

informačního MISYS a jeho aplikacích v Blanicko-Otavském 

regionu. Dále práce s programem MISYS- katastr, 

s pasportem komunikací, s daty o území a další. 

Zpívání koled 

Zveme všechny spoluobčany  
na „Zpívání koled“, 
které se uskuteční v neděli   
22. prosince 2013 
od 16 hodin u obecního úřadu. 

 

Milí spoluobčané, 

přejeme vám příjemné a klidné prožití svátků vánočních a do nového roku 

2014 hodně zdraví, optimismu a dobré nálady. 

Váš Obecní úřad v Číčenicích 

Poděkování 
Ve dnech 20. a 21. září 2013 se opět konala HUMANITÁRNÍ  SBÍRKA pro občanské sdružení 

Diakonie Broumov.  

Děkujeme všem lidem za donesené věci.            Číčenický klub, o. s. 
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Zatupitelstvo 

Číčenický hlasatel 

 

Usnesení z VII. zasedání Zastupitelstva obce Číčenice, ze dne 04. 11. 2013  

Přijaté usnesení 

57/7/2013 ze dne 04. 11. 2013:  Zastupitelstvo obce schvaluje program VII. zasedání ZO Číčenice ze dne  04. 11. 2013. 

58/7/2013 ze dne 04. 11. 2013: Zastupitelstvo schvaluje doplnění Místního programu obnovy venkova Číčenice na rok 

2013 - 2018 o akci Zateplení budovy MŠ Číčenice. 

59/7/20123 ze dne 04. 11. 2013: ZO po projednání potřeb obce na rok 2014 schvaluje podání následujících žádostí 

o dotace: 

vybudování nové kanalizace a oprava komunikace u novostaveb 

obecní hostinec - oprava střechy a klempířských prvků 

sportovní kabiny - klubovna 

oprava a rekonstrukce hasičáren 

obnova dopravního značení 

pořízení informativních ukazatelů rychlosti 

investice do lesů 

vybudování protipovodňových opatření 

oprava veřejného osvětlení 

oplocení dětského hřiště 

úprava prostranství na návsi 

změna ÚP 

O dotace bude dle výzev požádáno do GP Jč. kraje, POV Jč. kraje, POV MMR ČR, SZIF, OPŽP,Nadace ČEZ apod.  

60/7/2013 ze dne 04. 11. 2013: Zastupitelstvo bere na vědomí rozpočtové opatření č.7/2013 ze dne 30. 09. 2013 a  

schvaluje rozpočtové opatření č. 8/2013 v plném znění. 

61/7/2013 ze dne 04. 11. 2013: Zastupitelstvo schvaluje Směrnici č. 2/2013 upravující zadávání veřejných zakázek  

malého rozsahu obce Číčenice. 

62/7/2013 ze dne 04. 11. 2013: Zastupitelstvo schvaluje přijetí daru - část pozemku parcelní č.4002/1  o díl  „A“ o výměře 

1.633 m2 oddělený geometrickým plánem č. 362-107/2008 od TJ ŽS Blata Číčenice a  zároveň pověřuje starostku obce 

k podpisu darovací smlouvy a smlouvy o zřízení věcného břemene. 

63/7/2013 ze dne 04. 11. 2013: Zastupitelstvo schvaluje cenu stočného od září 2012 do září2013 ve výši 15,39 Kč/m3 bez 

DPH a včetně DPH 17,70 Kč/m3. 

64/7/2013 ze dne 04. 11. 2013: Zastupitelstvo schvaluje příspěvek ve výši 2.850,- Kč 

Kontaktnímu centru Prevent Strakonice na služby zařazené v Minimální síti protidrogových služeb, 

poskytované na místní úrovni. 

65/7/2013 ze dne 04. 11. 2013 : Zastupitelstvo po projednání schvaluje podání žádosti do programu MMR ČR na r. 2013 

na obnovu území postižených povodněmi, na akci Oprava návesního 

rybníka. 

 

Usnesení z VIII zasedání Zastupitelstva obce Číčenice, ze dne 25. 11. 2013 

Zastupitelstvo obce Číčenice po předložení a projednání písemných i ústních návrhů, zpráv, informací a dalších jiných 

materiálů přijalo následující usnesení. Všechna hlasování probíhají veřejně zdvižením ruky. 

Přijaté usnesení  

66/8/2013 ze dne 25. 11. 2013: Zastupitelstvo obce schvaluje program VIII. zasedání ZO Číčenice ze dne 25. 11. 2013. 

67/8/2013 ze dne 25. 11. 2013: Zastupitelstvo schvaluje uzavřít smlouvu o dílo na akci „Oprava cesty pro pěší“ 

s uchazečem STRABAG a.s., provozní jednotka Písek, Pražská 313, 397 38 Písek, IČ : 60838744 s nabídkovou cenou ve výši 

386 725,26 Kč, vč. DPH a smlouvu o dílo na akci „Oprava místní komunikace Číčenice-Čavyně“ s uchazečem STRABAG a.s., 

provozní jednotka Písek, Pražská 313, 397 38 Písek, IČ: 60838744 s nabídkovou cenou ve výši 231 526,85 Kč, vč. DPH. 

Ostatní oslovení uchazeči dle pořadí doporučeného výběrovou komisí  odmítli realizaci těchto akcí z časových a kapacitních 

důvodů.  



 

Strana 4 

Bilancování…..2013. 

Číčenický hlasatel 

Shrneme si, co se nám v průběhu končícího roku podařilo a co se 

nám podařilo méně.  

Prioritou vedení obce je soustavně zlepšovat kvalitu života občanů 

v jednotlivých oblastech. 

Které oblasti to jsou: 

péče o obecní majetek a  zlepšování infrastruktury v  obci, 

kulturní, sportovní a společenské akce, 

zájem a péče o seniory a starší občany. 

Péče o majetek. 

Pro tento rok 2013 byly na základě schválení zastupitelstva obce 

podány žádosti na dotace z grantových programů Jihočeského 

kraje, Programu obnovy venkova, Ministerstva pro místní rozvoj a 

nadace ČEZ. 

Jednalo se o opravu kanalizace, chodníku, komunikací, obecního 

bytu, sportovních kabin, hasičáren, obnovu dopravního značení, 

pořízení informativních ukazatelů rychlosti, pořízení komunální 

techniky, investice do lesů, pořízení vybavení pro hasiče, 

vybudování protipovodňových opatření, veřejné osvětlení, 

oplocení dětského hřiště, a rekonstrukci návesního rybníku -

požární nádrže.  

Schválena nám byla žádost na opravu kanalizace pod chodníkem 

a rekonstrukce obecního bytu. Dále prostředky z nadace ČEZ. 

Nepodpořeny byly žádosti na opravu veřejného osvětlení, stavební 

úpravy objektu na klubovnu ve sportovních kabinách, oprava 

požární nádrže- návesního rybníčku, podpora zřízení 

bezpečnostních prvků na pozemních komunikacích a podpora 

jednotek sborů dobrovolných hasičů obcí.  

A co se podařilo. 

Byla provedena oprava páteřní kanalizace v obci bezvýkopovou 

metodou po předchozím monitorování situace kamerou. Návazně 

na to bylo zastupiteli rozhodnuto o provedení opravy chodníku s 

tím, že náklady budou uhrazeny z vlastních zdrojů i přesto, že 

nebyla poskytnuta dotace.  Vzhledem k situaci po červnových 

povodních se na tuto akci podařilo získat dodatečnou dotaci 

z Ministerstva dopravy v rámci oprav infrastruktury a celá akce 

oprava chodníku byla dokončena. 

Byla provedena oprava místní komunikace na Strpí, kde byla 

využita dotace. Přesto, že došlo k postupnému  odstoupení 

stavebních firem z akcí Oprava chodníku pro pěší od bytovky 

k nádraží a z akce Oprava  části komunikace Číčenice – Čavyně, 

podařilo se dodavatele zajistit a opravy byly zrealizovány ještě 

letos. 

Byl opraven obecní byt nad hospodou. Dále se uskutečnila oprava 

části kanalizace v Újezdci, kde byla v havarijním stavu. 

Po povodních, které postihly jak centrální Číčenice, tak Strpí a 

Újezdec byla provedena neodkladná opatření k zamezení dalších 

škod. Uskutečnilo se čištění kanalizace, bagrování stok, nákup a 

obnova nutného vybavení a zařízení.  

Všechny tyto akce si vyžádaly značné úsilí a v neposlední řadě i 

finanční prostředky ze strany obce. 

Kulturní, sportovní a společenské akce. 

V letošním roce se v rámci Oranžového roku 2013 pořádalo 23 

akcí. Bylo si opravdu z čeho vybrat. Akce jsou pořádány jak 

pro malé, velké, ženy, muže, děti, seniory, prostě pro každého. 

Všem pořadatelům patří velké poděkování.  

Zájem a péče o seniory a starší občany. 

Soustavně a průběžně je udržována komunikace a návštěvy 

u starších občanů a to nejen v místě bydliště, ale v případě 

hospitalizace i mimo domov. Mimo to probíhají návštěvy 

spoluobčanů při životních výročích. 

Uskutečnil se další ročník setkání seniorů. 

Vodné a stočné – pojmy, pod kterými se nám nejspíše vybaví naše povinnost opět platit 

poplatky za nějaké služby.  
Vodné a stočné je upraveno v zákoně č. 274/2001 Sb., o vodovodech a kanalizacích, jenž vstoupil v účinnost 1. 1. 2002.  

Vodné je úhrada za odběr pitné vody z veřejné vodovodní sítě. Právo na úhradu vodného vzniká vlastníku, nebo 
provozovateli vodovodu vtokem vody do potrubí napojeného bezprostředně za vodoměrem, a není-li vodoměr, vtokem 
vody do vnitřního uzávěru připojeného pozemku nebo stavby, popřípadě do uzávěru hydrantu nebo výtokového stojanu. 
Vodné je tedy cenou za pitnou vodu a za službu spojenou s jejím dodáním. Právo na vodné má vlastník vodovodu, nebo 
jeho provozovatel na základě smlouvy 

Stočné je cenou za odvedení odpadní vody kanalizací na čistírnu odpadních vod, její vyčištění na kvalitu stanovenou 
vodoprávní legislativou a odvoz a uložení hrubých nečistot včetně upravených čistírenských kalů a jejich likvidaci. 
Právo na stočné vzniká okamžikem vtoku odpadních vod do veřejné kanalizace. Právo na stočné má vlastník 
kanalizace, nebo její provozovatel na základě smlouvy. 

Málokdo si uvědomuje, že tyto služby musí být zajištěny nepřetržitě po celých 24 hodin denně. 

Výše stočného se účtuje dle množství vody proteklé fakturačním vodoměrem, pokud je jediným zdrojem vody veřejný 
vodovod. Pokud není jediným zdrojem veřejný vodovod, ale je v domácnosti používaný i jiný zdroj - studna, pak se 
postupuje v souladu s vyhláškou 428/2001 Sb. v platném znění - Použití ročních směrných čísel v daném odběrném 
místě v závislosti  na počtu osob užívajících nemovitost a vybavenosti domácnosti.  
Tolik zkrácená citace z uvedeného zákona. A jak to funguje prakticky. Pitnou vodu ze sítě dodává společnost ČEVAK 
a.s., čistička odpadních vod je v majetku obce, která ji také provozuje. 

Obec Číčenice uzavřela s firmou Čevak smlouvu, podle které společnost za úplatu a na základě odečtu odběru pitné 
vody ze sítě  zpracuje údaje a vystaví fakturu na stočné. Ve faktuře je uvedeno množství vody, cena za jednotku – 
kubický metr a celková částka. Jednotková cena  za kubík je stanovena zastupitelstvem obce a jsou do ní promítnuty 
pouze přímé náklady na provoz čističky v daném období. Není zakalkulována žádná marže. 

 Obec Číčenice uzavřela prostřednictvím firmy ČEVAK a.s., smlouvy s majiteli nemovitostí. 

Stočné se hradí na účet obce 213115506/0600, GE Money Bank,. Cena za fakturované období od září 2012 do září 
2013 je 17,70 Kč včetně DPH.  

Je možné si u paní Borovkové domluvit splátkový kalendář na již vydané faktury bez jakéhokoliv navýšení. Dále je 
možné požádat o platbu formou čtvrletních záloh na stočné za zúčtovací období 2013/2014. Každý, kdo si zažádá 
o platbu zálohově, obdrží variabilní symbol, pod kterým bude zálohy zasílat. Bez variabilního symbolu nelze zálohy 
posílat.  

V případě dotazů ohledně stočného NEKONTAKTUJTE firmu Čevak, ale přímo OÚ Číčenice.  

http://www.epravo.cz/top/zakony/sbirka-zakonu/zakon-ze-dne-10-cervence-2001-o-vodovodech-a-kanalizacich-pro-verejnou-potrebu-a-o-zmene-nekterych-zakonu-zakon-o-vodovodech-a-kanalizacich-2654.html
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Informace 
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Volby do Poslanecké sněmovny Parlamentu České republiky  

konané ve dnech 25. 10. – 26. 10. 2013  

Obec: Číčenice  

 

Okrsky Voliči 

seznam 

Vydané 

  obálky 

Volební 

účast v % 

Odevzdané 

obálky 

Platné 

 hlasy 

% platných 

hlasů celkem zpr. v % 

1 1 100,00  390    215 55,13  215   213    99 07 

Kdy je možno kácet bez povolení a kdy už ne? 

Od 15. 7. 2013 je účinná nová vyhláška Ministerstva životního prostředí České republiky č. 189/2013 Sb., 

o ochraně dřevin a povolování jejich kácení. Tato vyhláška podstatně mění problematiku kácení dřevin. 

Kdy je možno kácet bez povolení a kdy už ne? 

Povolení ke kácení dřevin, za předpokladu, že tyto nejsou součástí významného krajinného prvku, stromořadí a 

nejedná se o památný strom, se podle zákona nevyžaduje: 

a) pro dřeviny o obvodu kmene do 80 cm měřeného ve výšce 130 cm nad zemí, 

b) pro zapojené porosty dřevin, pokud celková plocha kácených zapojených porostů dřevin nepřesahuje 40 m2, 

c) pro dřeviny pěstované na pozemcích vedených v katastru nemovitostí ve způsobu využití jako plantáž dřevin, 

d) pro dřeviny rostoucí v zahradách. 

Ustanovení pod bodem a) b) a c) platila již dříve, nové je ustanovení 

d) tedy na kácení stromů v zahradách není nutné povolení! 

Stále zůstává, že kácení dřevin se provádí zpravidla v období jejich vegetačního klidu. Obdobím vegetačního klidu 

se rozumí období přirozeného útlumu fyziologických a ekologických funkcí dřeviny, tj. období od 1. října 

do 31. března. 

Úklid sněhu  
I v letošním roce bude úklid sněhu na obecních komunikacích v Číčenicích, Strpí, Újezdci a Klůsu 
zajištěn Ing. Václavem Novotným. Posyp komunikací a pěšiny zajistí Městské hospodářství Vodňany a 
naši brigádníci. Chodník podél hlavní komunikace od sněhu budeme uklízet nově pořízenou 
sněhovou frézou. 
Obracíme se na Vás s prosbou, abyste i nadále vypomáhali s úklidem sněhu před svými domy, stejně 
jako v letech předešlých.                             

Děkujeme 

Místní poplatky 

K neradostným povinnostem v úvodu roku patří placení místních poplatků. V naší obci jsou to poplatky za odpady 

a za psy, pro příští rok v nezměněné výši, tedy u odpadů 470,- Kč na osobu a 150,- Kč za každého psa.  
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Ze života obce 
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Foto Dr. P. Jarešocá 

Kurz batikování 
Akce Číčenického klubu zaměřené na ruční práce se staly v naší obci již tradicí. Tentokrát se členky sešly, aby si 

vyzkoušely základní techniky batikování v novém pojetí (mnozí si pamatujeme složité vyvařování textilu v barevných 

lázních). 

Lektorkou pro tuto akci se stala paní Irena Divišová, vychovatelka Dětského diagnostického ústavu v Homolích. 

Po krátkém teoretickém úvodu se všechny účastnice pustily se zaujetím do tvůrčí práce. Ze všech možných si vyzkoušely 

techniku barvení „za studena“ a „savování“. 

Jednoduchost postupů v kontrastu s efektním výsledkem všechny překvapila. S radostí lze konstatovat, že se zapojily i 

děti. Vlastnoručně barvená trika se stala v následujících dnech jejich oblíbeným oblečením. 

Podle mínění většiny přítomných se odpoledne vydařilo. Pro případné zájemce mám dobrou zprávu – paní Divišová je 

ochotna podobné kurzy pořádat i v budoucnu. 

 

Petra Jarešová 
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Ze žvota obce 

Číčenický hlasatel 

 
Rekonstrukce sociálního bytu 

Ve středu 6. listopadu se konalo 

slavnostní Vítání občánků v zasedací 

místnosti na OÚ Číčenice. Přivítána byla 

dvě děvčátka, Anetka Benešová 

z Újezdce a Natálka Nováková ze Strpí. 

Nové občánky přivítala starostka obce. 

Pod vedením paní ředitelky MŠ Číčenice       

Bc. Jitky Langerové předvedli své pásmo 

písniček a básniček Martínek Pajer, 

Michalka Fodorová, Terezka Bašarová, 

Beatka Vindišová a Tomášek Carda. Děti 

byly odměněny sladkostí a malým 

dárkem za jejich pěkné vystoupení a paní 

ředitelce bylo poděkováno kytičkou.  

Poté starostka pogratulovala rodičům a 

předala květiny a dárky. Celý tento 

slavnostní okamžik zachytila svým 

fotoaparátem přítomná fotografka paní 

Černá. Děvčátkům přejeme všechno jen 

to nejlepší, hodně štěstí, zdraví, lásky a 

bezstarostné dětství. Naše nejmenší 

spoluobčany co nejsrdečněji vítáme mezi 

nás. 

 Vítání občánků 
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Ze života obce 

Číčenický hlasatel 

Začátkem prosince byla dokončena I. etapa opravy pěšiny k nádraží. Oprava byla z velké části financována z dotace Ministerstva 
dopravy ČR. Protože povrch komunikace není dimenzován pro provoz motorových vozidel, bude pěsina na obou stranách osazena 
příslušným dopravním značením. V úseku od hřiště k zahrádkám bude jako doposud provoz motorových vozidel úplně zakázán, 
podél zahrádek k bytovce bude povolen provoz vozidel o hmotnosti nejvýše 1,5 tuny. K úplnému vyloučení provozu přispěje i 
instalace ocelového sloupku na začátku pěšiny u fotbalového hřiště. 
V listopadu byla také dokončena dlouho očekávaná generální oprava chodníku podél silnice Týn nad Vltavou-Vodňany včetně 
zábradelního betonového svodidla v zatáčce u odbočky na Strpí. Tato oprava byla financována z rozpočtu obce a z části z dotace. 
V souvislosti se začátkem zimy žádáme majitele přilehlých nemovitostí, aby se při případné zimní údržbě chodníku zdrželi 
použití posypové soli. Její chemické vlastnosti výrazně zkracují životnost zámkové dlažby, ze které je chodník postaven. Zimní údržba 
(pluhování a posyp pískem) bude prováděna zaměstnanci obce. 
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Připravujeme „Oranžový rok“ 2013  
 

MÍSTO A ČAS KONÁNÍ AKCE BUDE UPŘESNĚN  

  

 Zpívání koled                                        Termín konání: 22. 12. 2013     

 Vánoční turnaj ve stol. tenisu            Termín konání: 26. 12. 2013 

 Silvestr 2013- obecní hospoda          Termín konání: 31. 12. 2013                            

 Silvestr 2013 – U Polívků                    Termín konání: 31. 12. 2013                            

 

Upozorňujeme pořadatele akcí v rámci „ORANŽOVÉHO ROKU“ na povinnost do týdne 

od uspořádání akce vyúčtovat zálohu, dodat článek a kvalitní fotky s LOGEM emailem 

na OÚ Číčenice. 

. 

Oranžový rok 

Číčenický hlasatel 

Zájezd do Prahy 

Dne 21. 9. 2013 pořádal Číčenický klub o. s. zájezd do Prahy. Do Prahy odjelo dvacet devět účastníků zájezdu včetně 

sedmi  malých dětí. Účelem zájezdu bylo, abychom se podívali na místa, která běžně nevidíme, jako např. Rozhledna 

Petřín a  pro děti zajímavé zrcadlové bludiště. Někdo se šel podívat na Hradčany spolu s procházkou po  Karlově mostě. 

Jiní se podívali na Staroměstské náměstí atd.  Dětem se nejvíce líbilo metro. Počasí bylo slunečné. Číčenický klub 

děkuje všem, kteří se zúčastnili a třeba někdy zase na shledanou.              

Jana Zíková 

   

Dne 14. 9. 2013 se uskutečnilo již tradiční  každoroční setkání seniorů, žijících u nás v Číčenicích, Strpí a Újezdci. 

Konalo se v hotelu u Polívků od čtrnácti hodin. Pořadatelem byl opět tradičně Číčenický klub  a  obec Číčenice 

ve spolupráci s JE Temelín v rámci Oranžového roku 2013. 

Po zahájení  byli přítomní vtaženi do děje hry na námět příběhu o Petru Pannovi  a jeho dobrodružstvích 

v podání  dětského souboru  z Chelčic. Malí herci se do rolí opravdu  „položili“ a za své výkony si vysloužili uznání a 

potlesk.  Zvláště zaujaly  mimo    jiné postavy pirátů, kde se předvedli i mladí umělci přímo z Číčenic. 

No a pak následovala volná zábava, která  byla doprovázena hudební produkcí pana  Bezděkovského. Stoly se 

málem prohýbaly pod nákladem jídla, sladkostí a ovoce a tak si každý mohl vybrat dle chuti. A k tomu všechno  pití 

kromě tvrdého alkoholu.   Tak to byla dobrá volba.  Hovořilo se, povídalo a čas příjemně plynul.  

Co na závěr. Je nutno především poděkovat členkám  klubu.  S přípravou a organizací měly dozajista nemalé 

starosti  a tak ještě jednou  - díky.  A kdy bude další setkání???     (JOu )                                                    
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MŠ Číčenice 

KDO TO ŤUKÁ NA VRATA, BUM, BUM, BUM, BUM, RATATA ? 

Bum, Bum, ratata, zima ťuká na vrata. Nevěříte? Ale ano. 

Pravda. Někdy má pro nás ještě příroda otevřenou krásně barevnou, listím rozevlátou a větrem rozfoukanou 

krajinu kolem nás, obloha se ještě občas usměje slunečními paprsky, ale většinou už se na nás z oblohy 

zachmuřeně mračí mraky plné sněhového nadělení. Do školičky občas zaběhnou vyplašení skřítci Podzimníčci. 

Zamávají nám, hezky se na nás usmějí a pak nám třeba vypravují kolik mají práce. Pomáhají například při barvení 

listů a dozrávání plodů. No a my děti z Číčenic už toho od nich také hodně víme o jablíčkách, o hruškách, ale i 

o kaštanech, žaludech , bukvicích a ořechách. S podzimními plody zkoušíme různé hry a hříčky – třídíme plody 

podle barvy, velikosti, druhu, vytváříme skupiny podle počtu a veliké dýně jsme si dokonce i omalovali.  

Krátce řečeno, na podzim je nám krásně barevně. O podzimních prázdninách 28.10. – 1.11. 2013  za námi 

přiletělo dokonce  babí léto, teď už ale sluneční paprsky vystřídaly sněhové vločky. Nám to však nevadí. Když 

jsme s kamarády ve školce, tak nelenošíme, naopak zpíváním a tancováním jsme přivítali do života nová 

číčenická miminka a pak jsme na šedivých čertovských mráčkách  do školky zavolaly čertovskomikulášské  

povídání a zpívání. Nejprve k nám do školky tunelem vlezly čertíci… 

,,Čert k nám leze tunelem,  

chce nám ukrást hrušky. 

My čertisku namelem, 

zkrátíme mu růžky.“ 

Ale my se také chystáme nakouknout do pekla… 

Otvírejte čerti vrata, 

jdem se kouknout na čírťata. 

Čertí kluci, čertí holky, 

baští si tam čertí vdolky. 

Je tu teplo teplíčko, 

je tu peklo, peklíčko. 

A veselé tóny písničky Mik, miku mik, mikuláš a Čertík Bertík určitě 5. prosince přivábí andělsky sladkou nadílku. 

Předtím nezapomeneme na zvířátka a povíme si s nimi, jak se chystají na zimu. Moc zajímavého jsme se 

dozvěděli například o křečkovi. Ten celé léto jen hučí, nikoho si nevšímá a když se sešel s veverkou, ježkem, 

myškou a žabkou, ukázal jim, jak si umí ukrýt v naducaných tvářích zrnka obilí, kukuřice, máku, kousky řepy a 

dokonce barevné fazole a také jim pověděl jak stráví zimu v doupěti pod zemí, kam vede tolik tajných chodeb, 

že v nich každý vetřelec zabloudí. Jen on zná správnou cestu. 

První sněhové vločky už zdobí číčenickou náves a my máme pro maminky a tatínky krásné zimní fotografie 

od paní fotografky. Jestli se také těšíte na Vánoce, držte nám palce, ať si v naší školce hezky užijeme ve středu 

18.12.2013 Vánoční besídku a také vánoční prázdniny s našimi blízkými, které budou od pondělí 23.12.2013 

do neděle 5.ledna 2014. V novém roce bychom se chtěli společně hodně smát, být zdraví a šťastní a to vše 

přejeme také hodným lidem kolem nás. 

 

V sobotu 7. prosince 2013 se sál obecního hostince v Číčenicích zaplnil dětmi, 

které netrpělivě čekaly na příchod svatého Mikuláše. Při čekání se děti vyřádily 

při písničkách, které jim pouštěl DJ Olin. Společně pak písničkou Mik miku Mikuláš 

a Kolíbala bába čerta přivolávaly Mikuláše. 

Ten přišel v doprovodu anděla a čertíka a od všech dětí vyslechl básničky a 

písničky. Dětskou snahu odměnil balíčkem s ovocem a sladkostmi. Doufáme, že se 

mu u nás líbilo a příští rok opět přijde obdarovat naše šikovné děti. Tuto akci 

připravily členky Číčenického klubu o.s. v rámci Oranžového roku Jaderné 

elektrárny Temelín.        

       Ivona Pečená 
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Ze života obce 

Číčenický hlasatel 

 

Před první adventní nedělí, dne 30.11.2013, 

uspořádal Číčenický klub, o.s. v rámci „Oranžového 

roku“ již poněkolikáté „Vánoční dílnu“. Tato velmi 

oblíbená akce měla jako pokaždé hojnou účast.  

V největší míře byly zastoupeny děti, které si chtěly 

vyrobit svícen či věneček. Zručnost a fantazie dětí je 

obdivuhodná, výtvory byly nádherné.  

Číčenický klub nezapomněl ani na pomníky 

v našich obcích. Každý ze tří pomníků se může pyšnit 

krásnou vánoční výzdobou.                                           

Velké díky patří paní Jiřině Cardové, předsedkyni 

klubu, bez níž by se tato akce jen těžko uskutečnila. 

Vše sama připravila a obstarala.                      

       

    Klára Vaňková 

 

Blahopřejeme 

JUBILANTI  

 

říjen  Kašparová Marie   91 let 

listopad Diblíková Jindra  65 let 

  Daněk Jan    70 let 

prosinec Strnadová Bohumila  88 let 

    Tomková Božena   88 let 

   

Všem oslavencům přejeme hodně 

zdraví,  

 Rozloučili jsme se:   Pavel Petrášek, Strpí  

     Marie Troblová, Strpí 

     Kateřina Kortišová, Číčenice 

     Jiří Kortiš, Číčenice  

      BohumírVaněk, Číčenice  
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Ze života obce 

Číčenický hlasatel 

HOTEL „U POLÍVKŮ“ a OBEC ČÍČENICE 

POŘÁDÁJÍ 

31. 12. 2013 OD 20°° HOD 

 

Obecní hospoda a obec Číčenice  

Vás srdečně zvou na 

SILVESTROVSKÉ POSEZENÍ 

31. 12. 2013 od 20:00 hodin 

TĚŠÍME SE NA VÁS! 

INZERCE 

Nabízíme palivové dříví v lokalitě u kořenové čističky odpadních vod (parcelní číslo 862/1). 

Dřeviny k pokácení nabízíme zdarma. 

Podmínkou je, že kácení dřevin bude provedeno v rovině s terénem (bez pařezů) a odpad 

po kácení včetně větví bude z pozemku odklizen. V případě poškození pozemku těžkou 

kolovou technikou bude pozemek uveden do původního stavu. 

Pro další informace kontaktujte  

A. Knitl  - mob. 602 179 343 

 
Obecní úřad bude ve dnech od 23. 12. 2013 až do 03. 01. 2014 uzavřen.  

 

Uzavření MŠ Číčenice v době vánočních prázdnin bude uskutečněno od 23. 12. 2013 do 03. 01. 2014.  

Provoz bude obnoven 06. 01. 2014.  

Děkujeme za pochopení. 
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Z historie obce  

Nádraží Číčenice před 120 lety.  

V minulém čísle Číčenického hlasatele jsme si 

připomněli výročí zahájení provozu na trati Číčenice – 

Prachatice (14.10.1893). Spisovatel František Herites 

(1851 Vodňany – 1929 Praha) zakomponoval tuto 

železnici do svých třech povídek: Vy Češi! Uvítání Jeho 

Veličenstva. Cesta z Vodňan do Prahy. Text těchto 

povídek si můžete přečíst v knize Vodňanské paměti a 

vzpomínky Františka Heritese (2009).  

V povídce Uvítání Jeho Veličenstva (byla otištěna 

v jednom starším čísle Číčenického hlasatele Herites 

vzpomněl na císaře Františka Josefa II. a na jeho krátkou 

zastávku na nádraží v Číčenicích. Bylo to ale ještě v době 

před rokem 1893. Dokončení stavby tratě Číčenice - 

Prachatice bylo námětem k povídce Vy Češi!, ve které 

spisovatel Julius Zeyer se ostře postavil proti 

zesměšňovateli české kultury a českého národa.  

Zde níže otištěná část povídky Cesta z Vodňan do Prahy 

nás zavádí do časů, kdy jízda po železnici byla sice 

pokrokem v dopravě, ale byla i terčem kritiky pro svoji 

nedostatečnost v počtu spojů a pro svojí pomalost. 

V povídce její autor popisuje cestu z Vodňan do Prahy, 

tehdy trvající asi osm hodin doba jízdy byla prodlužována 

dlouhým čekáním v přestupních stanicích – v tomto 

případě čekal Herites se svojí rodinou na nádraží 

v Číčenicích (tehdy mělo nádraží název Vodňany – 

Číčenice). Herites vyjel z Vodňan asi ve 12,30 a přes 

Číčenice a Protivín dojel do Prahy asi ve 20,30.          

Ukázka z povídky:  

Sedíme ve voze. Teď ještě něco vzadu naloží do vlaku a 

potom – teď to s námi drclo – ještě jednou a – ještě 

jednou  - a vyjíždíme – jedeme. 

„S Bohem Vodňany! Tak zvané tiché, zapadlé městečko 

v zákoutí jihočeském! Ale co, máte svou dráhu, možno 

v vás po kolejích dostat se až do Lisabonu. My jedeme 

zatím jen do Prahy.“ Jede se to nějak požehnanou, 

úrodnou rovinou! Co? K čemu jsme čekali na vynález 

páry? Pes by to také utáhl, tuhle hračku po tomhle mlatu. 

Tady by si byl ovšem smočil trochu nožičky. Řežeme okraj 

Dřemlinského rybníka, jehož kaprům, asi nebyla tuze 

vhod ta novota, která jak se říká, spojila se světem. 

Vyrušila je z bývalého klidu. Na konec takovým kaprům 

nikdy neškodí trochu vzpružení. 

A jsme již na hlavní stanici. Písknutí, vrznutí, drcnutí. 

Ještě jedno drcnutí a je volno. A vlak lokálky stojí, jako by 

chtěl zapustit kořeny. 

Tak tedy zavadla z vozu a do čekárny! Počkat na vlak 

Budějovicko – plzeňský. Dvanáct a padesát minut je 

přesně. 

Taková čekárna na venku je jako bývala ve vsi kovárna. 

Lidé se tu sejdou, porozprávějí si, postěžují, požalují na 

zlé časy, pobesedujou. Čas ubíhá jako voda…Ostatně 

naproti přes silnici je i restaurace. Možno vypít sklenici 

černé kávy, oběd do žaludku, naházený beztoho tam tlačí, 

jakoby člověk byl ukradl a do těla schoval kus dláždění 

vodňanského rynku, naši největší pýchu před světem. 

No, vida, už dvě hodiny a deset minut! Hodinka utekla 

jen což. Cvičit se v trpělivosti bývá ostatně dost užitečno 

člověku. A jako chytat ryby na udici, možno též jeti po 

lokálce. 

Čtvrt na tři! -- 

Půl třetí -- 

Už dvě hodiny ,co jsme se rozloučili s domovem. Už dvě 

hodiny jsme na cestě. A pořád jsme ještě doma. Pořád 

jsme doma, doma! V našem domově milém, drahém – 

takové vzdechy vyvolávají někdy vzpomínky do minulosti… 

Málem jsou už tři hodiny; půl třetí hodiny, co jsme se 

svěřili parnímu komoni ve Vodňanech a pořád jsme 

vlastně ještě ve Vodňanech. Tam je vidíme nedaleko na 

rovině. Kamenem, zdá se by tam dohodil… Ale je tu vlak! 

Zavazadlo do ruky a radostně z čekárny! 

Zpátky zase do čekárny. To nebyl pravý vlak, ten jel 

obráceně, k Budějovicům. 

Ale za ním vjíždí do nádraží jiný směrem opačným. 

Zavazadla do ruky a ven z čekárny! 

Zas do čekárny zpátky. To byl rychlík, ten se tady 

nezastavuje. 

Přejely oba vlaky. Koleje jsou opět prázdny. 

Náš vláček lokální jako pro zábavu si tady po nich jezdí, 

píská, laškovně se zastavuje, kratochvilně kousek 

popojíždí a pomalu, drcavě, jako by do kolejí naznačovati 

měl centimetry, pozpátku se vrací – kuřata páně 

přednostova pletou se nenuceně pod kola – i králíček 

odkudsi se vynořil a bezstarostně propletl se pod vlakem 

naproti do louky na kousek čerstvé zeleně po ránu - - 

Opravdu jihočeská idyla. 

Konečně opravdu náš vlak. Povídám, že náš vlak! Ať se 

někdo opováží říci, že to není náš vlak! Ten si už vzít 

nedáme nikým. 

A ve vlaku sedíme -- 

S bohem, milé Vodňany! Ujíždíme nyní opravdu -- 

                                                                                                    

(připravil Jiří Louženský).  

 

Číčenický hlasatel 
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Sport 

Číčenický hlasatel 

Fotbalisté Číčenic mají za sebou podzim ve třetí třídě  

Po osmi letech se v Číčenicích na podzim hrála utkání třetí třídy, kam naši fotbalisté postoupili po úspěšné loňské sezoně. 

Z osmi utkání získali sedm bodů a jsou na předposledním místě před Drahonicemi.  

Jediné podzimní vítězství mají Blata z nedalekých Libějovic, kde zvítězili tři jedna. Zlomovým okamžikem tohoto střetnutí byla 

neproměněná penalta domácího týmu. V dalších zápasech se projevila skutečnost, že soupeři jsou oproti loňské soutěži 

silnější, přesto i remízy ze Sousedovic a Kladrub mají svou váhu.  

Postavení v tabulce zkresluje také fakt, že se hned pětkrát hrálo venku, právě utkání v domácím prostředí na jaře budou 

pro setrvání v soutěži rozhodující.  

Příčin malého bodového zisku je ale víc. Brankáři Miroslav Barbora, Tomáš Babický a jednou také Ladislav Křehlík inkasovali 

jenom jedenáct branek, což je druhá nejlepší bilance ze všech týmů, naši střelci ale dali jenom deset branek a to je ze všech 

celků nejméně.  

Oproti loňsku, kdy tým neměl ani jednu červenou kartu, na podzim dostali shodou okolností oba útočníci hned dvě, po nich 

následovaly disciplinární tresty. Jaroslav Šimek i Jakub Fodor pak týmu v důležitých utkáních chyběli.  

Došlo také ke změnám v kádru, v mužstvu se zvýšila konkurence, která s sebou ale přinesla i větší nároky a také problémy, 

které se v závěru podzimu podepsaly na nepříliš dobré atmosféře v kabině. Pro budoucnost týmu bude důležitá valná 

hromada, která se uskuteční 16. listopadu v Hotelu u Polívků od 18 hodin. Určitě si všichni přejeme, aby se právě na ní 

některé zásadní věci týkající se chodu mužstva jako je obsazení trenérského postu a síla kádru vyřešily.  

Zástupci oddílu se také podíleli na brigádě při odstraňování náletů na čističce odpadních vod, společně se zástupci obce také 

udržovali hřiště. Hrací plocha byla díky této spolupráci vždy připravena ve velice dobrém stavu, její kvalitu několikrát ocenili 

také zástupci strakonického fotbalového svazu.  

Na závěr bychom rádi poděkovali všem našich fanouškům, kteří nás podporovali nejenom při domácích utkáních, ale cestovali 

za námi v hojném počtu na všechny zápasy venku.  

Ondřej Zlámal 

Rok 2013 byl pro naše 

fotbalisty plný událostí: 

přinesl po osmi letech 

postup, ale na podzim 

také zatím svízelné boje 

ve vyšší  soutěži . 

Symbolickou tečkou 

za podzimní sezonou 

bylo již tradičně Sezení 

se sportovci, které se 16. 

l i s t o p a d u  k o n a l o 

v zaplněném Hotelu u 

Polívků.  

Před tradiční zábavou se 

konala valná hromada klubu, na které byl zvolen částečně obnovený výbor a zhodnocena nejenom sportovní 

činnost. Vysoká účast byla dokladem toho, že všem členům na fotbale v Číčenicích záleží, mnohokrát 

v diskusi zaznělo přání překonat vzniklé nesnáze a rozpory a udělat vše pro to, aby se Blata v nové soutěži 

na jaře udržela.  

Od osmi hodin se rozproudila zábava, kterou fotbalisté, v rámci oranžového roku Jaderné elektrárny Temelín, 

pořádají již třetím rokem a kterou řídil také již tradičně DJ Olin. Na obrazovce se celý večer promítaly krásné 

fotografie a momentky, které připravila Karolína Išová a vtipnými glosami okomentoval Michal Pečený.  

Všichni fotbalisté přejí svým fanouškům a podporovatelům příjemné prožití Vánoc a hodně zdraví a 

spokojenosti v novém roce 2014. Všichni věříme, že nám přinese přinejmenším stejně radosti s číčenickým 

fotbalem.  

Ondřej Zlámal, předseda TJ ŽS Blata Číčenice 

Fotbalisté Číčenic uzavřeli kalendářní rok valnou hromadou a posezením .  
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Ze starých kalendářů  
 

Po štědrovečerní večeři se vezme cibule, rozpůlí se a z každé půlky se pozorně vydělí šest slupek. Slupky se rozestaví řadou 
na stůl a označí se jmény jednotlivých měsíců. Nyní se dá do každé špetka soli a nechají se stát do rána. Podle toho, jak 
ve slupkách je na Hod boží sůl více či méně rozmočená, se usuzuje na měsíce vlhké, průměrně vlhké nebo suché.  

Na Štědrý den po večeři přivazuje hospodář nití nebo provázkem na jednu stranu vyleštěného nože kousek chleba a na 
druhou kousek štědrovky. Nůž zapíchne do trámu ve světnici. Na Nový rok se nůž sejme, a je-li na některé straně rezavý, 
to obilí, ze kterého je na té straně nože pečivo, se neurodí.  

Na Štědrý den se pod dvanáct skořápek od ořechů nasype na prkénko sůl, ke každé skořápce se napíše jméno jednoho 
měsíce, potom se prkénko se skořápkami uloží až do Nového roku na suché místo, na Nový rok se skořápky opět přinesou, 
a je-li pod kterou skořápkou sůl vlhká, navlhlá či suchá, takový bude i příslušný měsíc.  

Nad plamenem či na kamnech se roztaví kousek olova, které se posléze najednou vylije do nádoby s vodou. Podle tvaru, 
do kterého olovo ve vodě ztuhne, přítomní usuzují, co dotyčného čeká. Svobodné dívky se v něm snaží rozeznat tvář 
či monogram toho, kdo je jim určen. Výsledný tvar olova je také možné číst jako odpověď na předem polo  

Pouštění lodiček z ořechových skořápek. Několik vlašských ořechů se rozpůlí a do vyprázdněných polovin skořápek se 
připevní maličká svíčka  - nejsnáze  pomocí nakapaného vosku. Ořechová lodička se zapálenou svíčkou se vypustí do větší 
nádoby s vodou. Její plavba předznamenává životní dráhu toho, kdo ji vyslal. Když vydrží dlouho svítit, čeká majitele život 
dlouhý a šťastný. Jestliže se lodička pustí na volnou vodu, dotyčný se vydá na cesty, drží-li se při břehu, zůstane doma.  

- tradice a zvyky 
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Ovarové koleno 
Vepřové koleno, 2 oloupané cibule, 4 oloupané stroužky 

česneku, 1 lžička celého černého pepře, 4 kuličky nového 

koření, 1 menší pórek 

Cibuli rozčtvrtíme a pak ji i s česnekem, solí a kořením dáme 

do hrnce s vodou, kterou přivedeme k varu. 

Maso vložíme do vroucí vody. Pak oheň ztlumíme a kolena 

vaříme asi 2 hodiny doměkka. Podle potřeby přiléváme vodu 

– maso by mělo být stále potopené. Ke konci vaření přidáme 

nahrubo pokrájený pórek. 

Částečně zchladlé maso odřízneme od kosti a nakrájíme na 

plátky. Podáváme s kousky uvařeného pórku, nastrouhaným 

křenem, hořčicí a čerstvým pečivem. 

 

Přírodní vepřový řízek s ořechy a česnekem 
750 g vepřové kýty, sůl, pepř, 30 g hladké mouky, 70 g oleje, 40 g másla, 150 g cibule, 100 g jader 

vlašských ořechů, 3 stroužky česneku, zelená petrželka 

Nakrájené řízky mírně naklepeme, okraje nařízneme, osolíme, opepříme, obalíme v mouce a opečeme 

na horkém oleji po obou stranách. Vyjmeme, do výpeku přidáme máslo, nakrájenou cibuli, přesekaná jádra 

vlašských ořechů, na tenké plátky nakrájený česnek a vše společně orestujeme. Řízky ozdobíme 

osmahnutou směsí a posypeme sekanou petrželkou. 

 

Vepřové závitky s mozzarellou 
4 vepřové řízky (po 180 g), 4 plátky prorostlé slaniny, 125 g mozzarelly, 1 lžíce rajčatového protlaku, 150 g 

smetanového zákysu, 1,5 lžičky sušené šalvěje, 1,5 lžíce oleje, 300 ml masového vývaru, 100 ml bílého 

vína, sůl, pepř 

Mozzarellu necháme okapat, osušíme a nakrájíme na plátky. Protlak promícháme se zákysem a šalvěji. 

Řízky osolíme, opepříme a potřeme touto směsí. Obložíme vždy 1plátkem slaniny a 2 plátky mozzarelly. 

Spíchneme párátky nebo jehlicemi. 

Závitky opékáme po všech stranách 6 minut, podlijeme vývarem a dusíme asi 15 minut. Vyjmeme a držíme 

na teple v troubě při 75°C.  

Do šťávy na pánvi přidáme zbytek zákysu a víno, ochutíme solí, pepřem a šalvěji. Při vyšší teplotě  

trochu redukujeme. 

 

Selský vepřový guláš s křenem 
600 g vepřového plecka, 75 g vepřového sádla, 200 g cibule, 15 g mleté papriky, 5 dl vody, sůl, mletý pepř, 

zázvor, kmín, majoránka, 2 stroužky česneku, 150 g vepřových ledvinek, 150 g vepřových jater, 50 g 

hladké mouky, 100 g křenu 

Na sádle osmahneme pokrájenou cibuli, přidáme papriku, zpěníme, vložíme na kostky nakrájené maso, 

orestujeme, zalijeme vodou, přidáme sůl, pepř, trochu zázvoru, kmínu, majoránky, utřený česnek a dusíme 

pod poklicí. Když je maso poloměkké, přidáme na hranolky nakrájené ledvinky a játra, podlijeme a dusíme 

doměkka. Maso vyjmeme, šťávu vydusíme do tuku, zaprášíme moukou, orestujeme, podlijeme a povaříme. 

Šťávu přecedíme na maso a porce zdobíme křenem. 

 


